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2023 年中欧数字领域二轨对话 2023 China-Europe Track II Digital Dialogue Plan 
会议议程 Agenda 

 

时间：2023年 3月 24日（星期五）下午 14:00-18:00 
Time: 14:00-18:00, March 24th, 2023 (UTC +08:00) 
地点：北京新世纪日航饭店中华二号厅+Zoom会议（会议号 872 5992 1945） 
Venue: Hotel Nikko New Century Beijing (Onsite) + Zoom (Online) 

开场致辞（10分钟）Opening Address (10 minutes) 

14:00-14:05 
李欲晓，中国网络空间安全协会秘书长 
Prof. LI Yuxiao, General Secretary of the Cyber Security Association of China (CSAC) 

14:05-14:10 
代开乐（Carlo Diego D’ Andrea），中国欧盟商会副主席（线上） 
Carlo Diego D’ Andrea, Vice President of the European Union Chamber of Commerce in China (Online)  

一般性发言（40分钟）General Speech (40 minutes) 

14:10-14:20 
冯仲平，中国社会科学院欧洲研究所所长 
Prof. FENG Zhongping, Director of the Institute of European Studies, Chinese Academy of Social Sciences 

14:20-14:30 
Prof. Christoph Meinel，德国哈索-普拉特纳数字工程研究院（Hasso-Plattner-Institute, HPI）院长、教授 
Prof. Christoph Meinel, President of the Hasso-Plattner-Institue (HPI) 

14:30-14:40 
张忠涛，北京友谊医院副院长 
Prof. ZHANG Zhongtao, Vice President of Beijing Friendship Hospital 

14:40-14:50 
宁宣凤，金杜律师事务所合规业务部管理合伙人 
NING Xuanfeng (Susan), Managing Partner of Regulatory & Compliance of King & Wood Mallesons 
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专题性发言（180分钟）Keynote Speech (180 minutes) 

中欧数据跨境流动监管规则交流（70分钟）Regulatory Rules for Cross-border Data Flow (70 minutes) 

14:50-15:00 
卓子寒，国家互联网应急中心高级工程师 
ZHUO Zihan, Senior Engineer at CNCERT 

15:00-15:10 
杨晓宁，华为全球网络安全与用户隐私保护办公室主任 
YANG Xiaoning, Director of Global Cyber Security & Privacy Protection office at Huawei Technologies Co., Ltd  

15:10-15:20 
Isabelle Hajjar，中国欧盟商会网络安全子工作组副主席（线上） 
Isabelle Hajjar, Vice Chair of European Chamber Cybersecurity Sub-Working Group (Online) 

15:20-15:30 
程卫东，中国社会科学院欧洲研究所欧盟法研究室研究员，中国欧洲学会欧洲法律研究会会长 
Prof. CHENG Weidong, Researcher at European Union Law of the Institute of European Studies, Chinese Academy of Social 
Sciences; President of Chinese Association for European Legal Studies under Chinese Association of European Studies  

15:30-15:40 

Mireia Paulo，波鸿鲁尔大学欧盟一亚洲互联互通中心主任，上海国际仲裁中心仲裁员（SHIAC），里格律师事务所高
级顾问（线上） 
Mireia Paulo, Head of Management of the Centre for EU-Asia Connectivity (CEAC), Ruhr-Universität of Bochum (RUB). 
Arbitrator at SHIAC and Senior Consultant at A&Z Law Firm (Online) 

15:40-15:50 
姚宏伟，北京友谊医院肠胃外科主任医师 
Prof. YAO Hongwei, Chief of Gastrointestinal Surgery at Beijing Friendship Hospital 

15:50-16:00 
Javier Lopez Gonzalez，经济合作与发展组织高级贸易政策研究员（线上） 
Javier Lopez Gonzalez, Senior Economist at the Trade and Agriculture Directorate of the OECD (Online) 

16:00-16:10 休息（10分钟）Break (10 minutes) 
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全球数字合作机遇与中欧数字合作（50分钟）Global Digital Cooperation Opportunities and China-Europe Digital Cooperation (50 minutes) 

16:10-16:20 
王义桅，欧盟“让•莫内”讲席教授，中国人民大学欧盟研究中心主任 
Prof. WANG Yiwei, Jean Monnet Chair, Director of the Center for EU Studies at Renmin University of China 

16:20-16:30 
常  青，大众汽车集团 CARIAD中国子公司首席执行官 
Chang Qing, CEO of Volkswagen CARIAD’s subsidiary in China  

16:30-16:40 
汤奇峰，上海数据交易所总经理 
TANG Qifeng, General Manager of the Shanghai Data Exchange 

16:40-16:50 
Lin Goethals，布鲁塞尔欧洲亚洲研究所主任（线上） 
Lin Goethals, Director of the European Institute for Asian Studies (EIAS) (Online) 

16:50-17:00 
李瑞成，思爱普全球高级副总裁、思爱普中国研究院院长、博士（线上） 
Dr. LI Ruicheng, SAP Global Senior Vice President and President of SAP Labs China (Online) 

中欧数字领域人才培养合作（50分钟）China-Europe Digital Talents Training Cooperation (50 minutes) 

17:00-17:10 
崔聪聪，中国网络空间安全协会法律与公共政策专业委员会秘书长 
Prof. CUI Congcong, Secretary General of Law and Public Policy Committee of CSAC 

17:10-17:20 
Prof. Jaap Bonjer，荷兰阿姆斯特丹大学医学中心普通外科教授（线上） 
Prof. Dr. Jaap Bonjer, Principal Investigator and Full Professor at Amsterdam UMC (Online) 

17:20-17:30 
Jovan Kurbalija，Diplo基金会执行董事兼日内瓦互联网平台负责人（线上） 
Dr. Jovan Kurbalija, Executive Director of DiploFoundation and Head of the Geneva Internet Platform (GIP) (Online) 

17:30-17:40 
李晓东，伏羲智库创始人、主任 
Prof. LI Xiaodong, Chairman of the Fuxi Institute 

17:40-17:50 
Francisco De Abreu Duarte，欧洲大学学院法学院研究员（线上） 
Francisco De Abreu Duarte, Researcher of Department of Law at European University Institute (EUI) (Online) 

交流环节（35分钟）    Discussion and Q&A (35 minutes) 


